
2021 - سال بیستم - شماره  5568 مبر  نوا  3  - 1443 ربیع الاول   27 چهار شنبه 12 آبان 1400-   2  سیاسی

گروه سیاسی – فهیمه جهازیان: از داماد گرفته تا 
خواهر زاده، هر روز خبرهایی از انتصابات جدیدی می رسد 
که نشان می دهد عده ای از بستگان افراد مشهور و مسئول 
اصولگرا این روزها خوشبخت شده اند و پست های جدید 
دریافت می کنند. این موضوع به قدری شــایع شــده که 
به نظر می رسد »شایسته سالاری« نزد این جناح سیاسی 
همان »فامیل ســالاری« بوده و تازه مــردم دارند معنای 

واقعی آن را متوجه می شوند. 
نام هایی که در این خصوص منتشــر می شود هر روز 
دارد افزایــش می یابــد و البته به نظر می رســد بعضی از 
نام ها هنوز برای رســانه ها یا فعالان فضای مجازی افشا 
نشــده است. در این بین اگرچه کهگاه بخشی از اطلاعات 
منتشــر شده تکذیب می شود )مثل تکذیب سمت گرفتن 
چند تن از فامیل های عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی( اما  در مورد بقیه افراد سکوتی سهمگین فضای 

اطلاع رسانی دولتی را در بر گرفته است!
حالا به نظر می رسد این نوع شایسته سالاری مخصوص 
دولت جدید به اندازه ای اوج گرفته که اعتراضات رسمی 
به آن آغاز شده است. روز سه شنبه نماینده مردم مریوان 
در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه شاهد انتصابات 
فامیلی برخی از مسئولان ارشد دولت در مناصب دولتی و 
خصوصی هستیم، گفت: تا کی باید شاهد استفاده از رانت 
در انتصابات باشــیم؟ امیدواریم تاکید مقام معظم رهبری 
بر استفاده از ظرفیت نخبگان در راستای توسعه کشور را 
ســرلوحه انتخاب افراد جهت تصدی پست های کلیدی 

قرار داده و دست از انتصابات حزبی و فامیلی بردارند.
شــیوا قاسمی پور در نطق میان دستور خود در جلسه 
علنی مجلــس در آغاز از تصمیم مجلس مبنی بر محدود 
کردن اینترنــت و فضای مجازی انتقاد کــرد و گفت: ما 
امروز بیشتر از هر زمانی به وحدت نیاز داریم. در حالی که 
مردم نگران مشکلات اساسی همچون معیشت، آب، برق، 
تورم، گرانی و مسکن هستند به یکباره راجع به موضوعی 
تصمیم گرفته می شــود که مردم به صورت روزمره با آن 
سروکار دارند. واقعیت این است که این تصمیم در مقایسه 
با مشــکلات ذکر شده اولویت کشور نیســت و امروز در 
کشــور چندین میلیون نفر در فضــای مجازی و اینترنت 
مشغول فعالیت اقتصادی هســتند، تا جایی که مردم در 
دورترین نقطه کشور با استفاده از ظرفیت اینترنت و ایجاد 
کســب و کار برای خودشان توانسته اند کالاها و خدمات 

خود را با جلب مشتری به سراسر دنیا بفروشند.
نماینده مردم مریوان افزود: مطرح کردن طرح مذکور 
بدون پیوســت رسانه ای و بدون ایجاد امنیت خاطر برای 
مــردم صرفا منجر به التهاب فضای عمومی جامعه خواهد 
بود و باعث می شــود اعتماد مردم بمیرد. مردم با اتکا به 
اصل ۲۴ قانون اساسی نباید نگران آزادی های شهروندی 
خود باشــند. فراموش نکنیم که مســئولین مدیون مردم 

هســتند. قاسمی پور سپس با اشــاره به اینکه در روزهای 
اخیر شــاهد انتصابات فامیلی برخی از مســئولان ارشد 
دولت در مناصب دولتی و خصوصی هستیم، گفت: تا کی 
باید شاهد استفاده از رانت در انتصابات باشیم، امیدواریم 
تاکید مقام معظم رهبری بر اســتفاده از ظرفیت نخبگان 
در راستای توسعه کشــور را سرلوحه انتخاب افراد جهت 
تصدی پســت های کلیدی قرار داده و دست از انتصابات 

حزبی و فامیلی بردارند.
قاسمی پور در رابطه با مشکلات جوانان کرد یادآور شد: 
جوانانی که اکنون در بدترین وضعیت اقتصادی قرار دارند. 
جوانان و نخبگانی که کســب کننــده مدال های جهانی 
علمی و ورزشــی هســتند و برای این مــرز و بوم افتخار 
آفریدند ولی مجبورند برای به دست آوردن یک لقمه نان 
به کولبری روی آورند. جوانان ما به جای احداث کارخانه 
و کارگاه توسط مســئولین به برخورد های قهری تهدید 
می شوند و تعداد زیادی کولبر کشته و زخمی شدند. چه 
کســی پاسخگوی فرزندان آنهاســت؟ آیا این رواست که 
جوانان تحصیلکرده ما به خاطر تامین معیشــت حداقلی 
خانواده هایشان به جای اشتغالزایی تحقیر شده و جانشان 

را از دست بدهند؟
همچنین  محمدتقــی نقدعلی، نماینده مردم خمینی 
شــهر در مجلس شــورای اســلامی، در گفــت و گویی 
درخصــوص انتصاب فامیلــی افراد در مشــاغل دولتی، 
بیان کــرد: یکی از مصیبت های بزرگی که طی ســالیان 
گذشــته در کشــورمان جا افتاده، این است که برخی از 
افراد در رده های مختلف زمانی که به مسئولیت و مقامی 
می رسند، خواسته، ناخواسته و یا با فشار، اقوام خود را در 
پستی منصوب می کنند. معمولا این مسئولان در منصوب 

کردن بســتگان خود در ســمت ها و پســت های مختلف 
مســئله شایسته ســالاری را در نظر نمی گیرند و این کار 
برخلاف چارچوب های قانونی اســت. اگر منصوب کردن 
اقوام در سمت های مختلف در سال های قبل ناپسند بود، 
این کار در دولت، مجلس و قوه قضائیه انقلابی ناپســندتر 
اســت. نماینده خمینی شــهر در مجلس شورای اسلامی 
افزود: در رســانه ها آمده است که وزیر بهداشت، دامادش 
را با اسم مستعار به عنوان مشاور خود به کار گرفته است 
که این موضوع پیگیری می شود و اگر صحت داشته باشد، 
عین اللهی باید به سرعت این اشتباه را تصحیح و از محضر 
ملــت ایران و مجلس که به وی رأی اعتماد داده اســت، 

عذرخواهی کند. 
وی بیان کرد: اگر این موضوع صحت داشته باشد، وزیر 
بهداشــت باید آن فرد را برکنار کرده و اگر برای ما محرز 
شــود که عین اللهی تخطی کرده است، به وظیفه نظارتی 
خود عمل می کنیــم چرا که مجلس با هیچ فردی تعارف 
ندارد.  از سوی دیگر یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت 
کــه در این دوره و با وجود یکدســتی قوا فامیل بازی در 
مناسبات بسیار پررنگ شده و امروز این جوک در جامعه 
رواج یافته اســت که یا باید فرزند و یا داماد سیاســیون 

باشید که پست مهم به شما داده شود.
محمدعلی نمازی ، درباره روند خویشاوندســالاری در 
میان جریان اصولگرایی بعد از یکدست شدن قوا، آن هم 
درحالی که این جریان خانواده هاشمی و روحانی و سایر 
مسئولان را مورد شــماتت قرار می دادند که چرا از اقوام 
خودشان در سمت های استفاده می کنند، گفت: مشاهده 
می کنیم امروز شعارها و وعده هایی که جناب آقای رئیسی 
در انتخابات دادند تحقق پیدا نکرده است و یا معکوس آن 

گفته ها رخ داده از جمله همین خویشاوندســالاری ها که 
ریشه  در عدم شایسته ســالاری دارد. وی ادامه داد:زمانی 
هســتند افرادی که ممکن اســت یک مقداری رابطه در 
انتصاب شــان وجود داشته باشداما ادعایی ندارند ولی این 
جمعــی که امروز در رأس قوه مجریه قرار گرفتند شــعار 
و ادعاشــان این اســت که  ما می خواهیم از رابطه بازی 
جلوگیری کنیــم و از ارجحیت رابطه بر ضابطه بپرهیزیم 
و اتفاقا مشــاهده می کنیم بالعکــس عمل می کنند یعنی 
ضابطه تحت الشــعاع رابطه قرار گرفته است و فامیل بازی 
بسیار پررنگ شده است برای همین اساس است که امروز 
در جامعه جوک شــده که باید فرزند و داماد سیاســیون 

باشی که پست مهم داده شود.
نکته دیگری که لازم است در این گزارش به آن اشاره 
شــود، یکی از عجیب ترین اانتصابــات خانوادگی در این 
روزها اســت. این انتصاب پــس از تعریف و تمجیدی غلو 
آمیز از دولت بود که چند روز قبل به وقوع پیوست و نشان 
داد کــه اگر گاهی یکی از فرزندان یــا فامیل اصولگرایان 
متاســفانه مورد غفلت واقع شــد، باید از چه روشی برای 
احقاق حق )!( استفاده کرد: چند ساعت پس از آنکه لاله 
افتخاری گفت »روش رئیسی برای اداره کشور سیره ائمه 
معصومین )ع( است«، فرزندش به عنوان مدیرعامل مؤسسه 
صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد انتخاب شد.

روز گذشــته سایت عصر ایران در مطلبی پیرامون این 
ســخنان افتخاری و انتصاب پس از آن نوشت: » نمی دانم 
دوستان اصول گرا که این روزها خود را انقلابی می نامند، 
اصرار دارند که دولت سید ابراهیم رئیسی را قدسی نشان 
بدهند. دولت ســیزدهم هم مثل باقــی دولت ها در ایران 
است و هیچ ویژگی بارزتری از آنها ندارد. اگر موفق بود و 
توانست مشکلات کشور را حل کند که دست مریزاد و اگر 
هم نتوانست، منتظر می مانیم که دیگری بیاید شاید فرجی 
شــود. باور کنید که با این حرف ها، دولت و دولتمردان را 
نزد مردم عزیز نمی کنید و بیشــتر باعث می شود تا مردم 
با رئیس جمهور و همــکاران او فاصله بگیرند. اگر خدای 
ناکرده رئیس جمهور رئیســی به هــر دلیلی موفق نبود. 
تحریم، مشکلات داخلی، شرایط بد اقتصادی، فرهنگی و 
اجتماعی و ... مردم حق دارند بپرســند که آیا سیره ائمه 
معصومین )ع( هم همین اســت؟ یعنی اگر این بزرگواران 
هــم در راس کار بودند بازهم داســتان ما همین بود؟ آیا 
مثلا مردم می توانند بپرســند که در سیره ائمه هدی هم 
اقوام و آشنایان به همین راحتی پست می گرفتند یا نه؟ یا 

هرکس با برچسب انقلابی به مقام می رسد یا نه؟«
بــا این حال و علی رغــم این گونه انتقــادات به نظر 
نمی رســد تغییری در روال شــکل گرفتــه در انتصابات 
فامیلی بوجود آید. بعضی عزیزان هشــت سال منتظر این 
فرصت بودند و بعید اســت که با انتقاداتی از این دست از 

این فرصت طلایی دست بردارند. 

انتقاد از انتصاب های خانوادگی در دولت بالا گرفت

»شایستهسالاری«بهشیوه»فامیلسالاری«!

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شــورای اسلامی از 
ورود جدی این کمیسیون برای بررسی وضعیت بازار سرمایه 
خبر داد و تاکید کرد که در رابطه با تخلفات بازار سرمایه با 

هیچ احدی تعارف نداشته و نخواهیم داشت.
محمدرضا پورابراهیمی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به 
موافقت مجلس با تحقیق و تفحص از عملکرد سازمان بورس 
گفت: موافقت مجلس با تحقیق و تفحص از عملکرد سازمان 
بورس به معنای آغاز روند جدید ارزیابی عملکرد بازار سرمایه 
در کشور است. البته به زودی تمام گزارش هایی که مبتنی 
بر عملکرد ناصحیح در حوزه بازار ســرمایه کشــور بوده در 

دستور کار کمیسیون اقتصادی قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه کمیسیون اقتصادی وضعیت فعلی بازار 
سرمایه را مورد بررســی قرار می دهد، گفت که کمیسیون 
اقتصادی یکشنبه هفته آینده جلســه ای با وزیر اقتصاد و 
مسئولان سازمان بورس برای بررسی وضعیت نابسامان بازار 
ســرمایه و عدم تصمیم سریع دولت برای بهبود شرایط این 

برگزار می کند.

رئیس کمیســیون اقتصادی مجلس ادامه داد: تحقیق و 
تفحص از سازمان بورس مربوط به دوره فعلی هم می شود. 
امیدواریم این اقدامات باعث بهبود شرایط بازار سرمایه شود. 
ما تحقیق و تفحص از بازار سرمایه را محکم جلو می بریم و 
در رابطه با تخلفات بازار سرمایه با هیچ احدی تعارف نداشته 
و نخواهیم داشت. هدف ما سلامت بازار سرمایه برای حضور 

مردم، ایجاد شرایط رقابتی و جلوگیری از رانت است.
همچنین یک عضو کمیســیون انرژی مجلس شــورای 
اسلامی، تاکید کرد: افزایش نرخ بهره بین بانکی به بالای ۲۰ 

درصد و  اوراق فروشی  دولت از عوامل سقوط بورس است.
به گزارش ایسنا، پرویز محمدنژاد نماینده مردم لنگرود در 
مجلس شــورای اسلامی در صفحه شخصی خود در توئیتر، 
نوشــت: »  ریزش شدید شــاخص  بورس طی دو ماه اخیر 
باعث کاهش ارزش  ســهام عدالت و نابودی دارایی سرمایه 
گذاران خرد شده است. افزایش نرخ بهره بین بانکی به بالای 
۲۰ درصد و  اوراق فروشــی  دولت از عوامل ســقوط بورس 
است، لازم اســت پیش از بی اعتماد شدن مردم نسبت به 

تیم اقتصادی دولت، وضعیت بازار ســرمایه سامان یابد.« از 
سوی دیگر نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی گفت: عملکرد بورس فراتر از مذاکرات بین المللی و 
سیاست خارجی به نحوه مدیریت پولی و مالی بستگی دارد.
بابایــی کارنامی در مطلبی در صفحه شــخصی خود در 
توئیتر نوشت: »عملکرد بورس فراتر از مذاکرات بین المللی 
و سیاســت خارجی به نحوه مدیریت پولی و مالی بستگی 
دارد. کاهش نرخ بهــره بانکی، تصمیم در خصوص خوراک 
پتروشــیمی ها و پرهیز از قیمت گذاری دســتوری فولاد، 
سیمان و... می تواند موجب جذاب شدن بازار سرمایه گردد.«

موافقت مجلس با تحقیق و تفحص از عملکرد 
سازمان بورس

نمایندگان مجلس در جلسه علنی امروز مجلس به طرح 
تحقیق و تفحص از عملکرد ســازمان بورس و اوراق بهادار 

رای مثبت دادند.
به گزارش ایســنا، حجت الاسلام ســید ناصر موسوی 
لارگانی نماینده مردم فلاورجان در مجلس به عنوان نماینده 

متقاضیان تحقیق و تفحص از عملکرد سازمان بورس عنوان 
کرد: وضعیت بورس اسف بار است، میلیونها سهامدار امروز 
منتظر تصمیم مجلس برای پیگیری حقوق آنها و برخورد با 

اشخاصی هستند که اعتماد آنها را سلب کرده اند.
وی افزود: ۱۵۰۰ هزار میلیارد تومان سرمایه ملت در این 
بازار از بین رفت، باید علل وضعیت نابســامان بازار مشخص 
شود. دست انداختن در ســرمایه مردم برای تامین کسری 
بودجه، نقش حقوقی ها و شرکتهای کاغذی و کارگزاری ها 
و تمام این موارد باید مشخص شود. موسوی لارگانی گفت: 
باید مشخص شود که آیا دولت به دنبال رفع کسری بودجه 
در این بازار بوده یا خیر. مردم می گویند ما به دولت اعتماد 

کردیم و سرمایه خود را وارد این بازار کرده ایم.
غلامرضا مرحبا ســخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس 
ضمن قرائت گزارش مربوطه گفت: عدم رعایت تشــریفات 
قانونی در نحوه دعوت و تشکیل جلسات رسمی شورایعالی 
بــورس و اوراق بهــادار منجر به ممانعــت از اعمال نظارت 

مجلس شورای اسلامی بر اجرای قانون شد.

جلسه بررسی مســائل و مشکلات مربوط به خودکفایی 
تولید کاغذ در کشــور و تامین کاغذ مطبوعات و نشر صبح 
دیروز )سه شنبه( به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار 

و تصمیمات لازم برای حل این مسائل اتخاذ شد.
به گزارش ایســنا، محمد مخبر در این جلسه با تاکید بر 
اینکه دولت به دنبال خودکفایی در تولید کاغذ در کشــور 
اســت، اظهار داشت: تلاش جدی دولت این است که ضمن 

تامین نیاز فعلی مطبوعات و نشــر و چاپ، موانع پیش روی 
کارخانــه ها و واحدهای تولیدی کاغذ را نیز برطرف کند تا 
با اتکا به توان داخلی، به ســمت خودکفایی در تامین کاغذ 

حرکت کنیم.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و معاونین امور مطبوعاتی و 
امور فرهنگی این وزارتخانه نیز در این جلسه گزارش هایی 
از میزان تخصیص ارز و واردات کاغذ طی سه سال اخیر ارائه 

کردند و به تشــریح مشکلات و نیازهای مطبوعات و نشر و 
چاپ کشور و نیز مسائل فراروی کارخانه های تولید کننده 

کاغذ پرداختند.
در این جلسه که وزیر صنعت، معدن و تجارت نیز حضور 
داشت،  راهکارهای تامین ارز برای رفع نیاز فعلی مطبوعات 
به کاغذ و نیز ملزومات فعال ســازی ظرفیت کارخانه های 
تولید کاغذ مورد بحث و بررســی قرار گرفت و مقرر شــد 

در اســرع وقت نیازها و موانع پیش روی کارخانه های تولید 
کننده کاغذ احصاء و تصمیمات لازم برای حل این مســائل 
اتخاذ شــود. در این نشست همچنین پس از بحث و تبادل 
نظر مقرر شد کاغذ مورد نیاز برای رفع نیاز فعلی مطبوعات 
به ســرعت تامین شده و مشکلات پیش روی کارخانه های 
تولید کننده کاغذ حل و فصل شــود به گونه ای که کشور 

ظرف مدتی معین به خودکفایی کاغذ برسد.

به همت رزمندگان دریادل نیروی دریایی سپاه یک باند 
توزیع مواد مخدر در اطراف شهر کنارک در استان سیستان 
و بلوچستان توسط پایگاه امام علی)ع( نیروی دریایی سپاه 

متلاشی شد.
به گزارش سپاه نیوز موسوی فرمانده پایگاه دریایی امام 
علی)ع( چابهار اعلام کرد: با توجه به اشراف کامل اطلاعاتی 
این  پایــگاه  بر حوزه های مأموریتــی، رزمندگان دریادل 
نیــروی دریایی ســپاه در این پایگاه موفق شــدند در یک 
عملیات دقیق و منســجم  به میزان بیش از  6۰۰ کیلوگرم 

مواد مخدر کشف و ضبط نمایند.
وی افزود: رزمندگان پایگاه امام علی)ع( توانســتند یک 
محمولــه 6۴۰ کیلویی مواد مخدر را در  منزلی مســکونی 
در ســواحل کنارک که قرار بود با قایق به ســواحل استان 

هرمزگان منتقل شود کشف و ضبط کنند.
وی با اشــاره به اینکه طبق یک برنامه زمان بندی شده 
اطلاعاتی و دقیق، فعالیت این باند از نقطه مبدأ و رصد مسیر 
حرکت تحت نظر کامل بود  گفت: این دومین مرحله کشف 
مواد مخدر توسط رزمندگان این پایگاه است که جمعا بیش 

از یک تن و ۲۰۰ کلیو  انواع مواد مخدر  کشف و ضبط شد 
و پس از شناســایی محل استقرار و فعالیت این باند، با اخذ 

دستور قضایی، اقدام لازم و ویژه عملیاتی انجام گرفت.
فرمانده پایــگاه دریایی امام علی)ع( چابهــار ادامه داد: 
اعضــای این باند دســتگیر و خودروهای متعلق به آنان نیز 

توقیف شده است.
وی  شناسایی و برخورد با باندهای حرفه ای موادمخدر را 
از اولویت دســتگاه های قضایی، امنیتی و انتظامی دانست و 
گفت: هدف نهایی مبارزه با موادمخدر، پیشگیری از آلودگی 

شــهروندان خصوصا جوانان به اعتیاد و تحمیل عوارض آن 
در قالب آسیب های اجتماعی، به خانواده ها و جامعه است.

ناوسالار یکم پاسدار موسوی اضافه کرد: در مسیر مبارزه 
جدی با قاچاق کالا، دام و مواد مخدر و با إعمال مدیریت هم 
افزا با ســایر دستگاه های امنیتی-  قضایی، علاوه بر تشدید 
مجــازات قاچاقچیان و ســوداگران مرگ از ســوی قضات، 
آگاه ســازی جامعه بــا هدف پیشــگیری از گرایش جوانان 
بــه مصرف مواد مخدر و کاهش آســیب های اجتماعی،  از 
اولویت های اصلی مبارزه با شبکه توزیع مواد مخدر می باشد.

ورود مجلس به وضعیت نابسامان  بورس

در رابطه با تخلفات بازار سرمایه با هیچ احدی تعارف نخواهیم داشت

معاون اول رئیس جمهور:

دولت به دنبال خودکفایی در تولید کاغذ در کشور است

انهدام باند توزیع مواد مخدر توسط رزمندگان نیروی دریایی سپاه

دبیرکل حزب مردم سالاری در توئیتی ضمن محکوم کردن 
اهانت به آیت الله صافی گلپایگانی: 

اجرای سیاست های کلان بر مبنای قانون اساسی 
مانع اظهارنظر مراجع تقلید نیست

 مصطفی کواکبیان دبیرکل حزب مردم سالاری در توئیتی نوشت: خوشبختانه 
مراجع  تقلید با محکوم کــردن اهانت نابخردانه تندروهای مدعی ولایتمداری به 
مرجع کهنسال آیت الله  صافی  گلپایگانی بر استقلال  مرجعیت  دینی به عنوان تکیه 
گاه مردم تاکید ورزیدند. سیاست های کلان بر مبنای قانون اساسی اجرا میشود اما 

این موضوع نباید مانع اظهارنظر فقها در برابر کژروي ها شود.

آصفری خطاب به وزیر جهاد کشاورزی:
وعده دادید که قیمت مواد لبنی ۱۰ درصد 

کاهش یابد
نماینده مردم اراک مجلس در انتقاد از گرانی کالاهای اساسی خطاب به وزیر 
جهاد کشــاورزی گفت: وعده دادید که قیمت مواد لبنی ۱۰ درصد کاهش یابد 
اما نه تنها این کاهش قیمت انجام نشــد بلکه با افزایش قیمت نیز روبرو بودیم. 
به گزارش ایسنا، محمدحسن آصفری در جلسه علنی  دیروز )سه شنبه( مجلس 
شورای اسلامی در تذکر شفاهی خود خطاب به رئیس جمهور درباره حل مسئله 
بورس گفت: وضعیت بورس دچار ناهنجاری شده و سرمایه های زندگی مردم که 
با بی تدبیری دولت قبل وارد بورس شد اکنون آنها را با مشکل جدی روبرو کرده 
است. نماینده مردم اراک و کمیجان و خنداب در مجلس از گرانی کالاهای اساسی 
با انتقاد کرد و گفت: وزیر جهاد در این خصوص وعده داده اســت که قیمت مواد 
لبنی ۱۰ درصد کاهش یابد اما نه تنها این کاهش قیمت انجام نشد بلکه با افزایش 
قیمت نیز روبرو بودیم لذا اگر قیمت نهاده ها آزاد شود، قیمت مواد پروتئینی نیز 

افزایش خواهد یافت.

ارجاع گزارش کمیسیون بهداشت 
درباره عملکرد روحانی در ستاد کرونا به قوه قضائیه

نمایندگان مجلس شورای اسلامی، به دلیل آنچه عدم مدیریت صحیح رئیس 
جمهور سابق در ستاد ملی مبارزه با کرونا می دانند، خواستار برخورد با وی شدند. 
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه علنی دیروز سه 
شــنبه مجلس، گزارش کمیسیون بهداشت و درمان در خصوص عملکرد رئیس 
وقت ستاد ملی مقابله با کرونا )رئیس جمهور سابق(در راستای اجرای ماده ۲۳۴ 
آئین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی را بررسی کرده و در نهایت با ارجاع این 

گزارش به قوه قضائیه موافقت کردند.

حکایت اهدای ۲۰۰۰ ماسک!
یک عضو کمیسیون امورداخلی کشــور و شوراها در مجلس شورای اسلامی، 
تاکید کرد: کره جنوبی اگر سلامتی مردم ایران را می خواهد ۷ میلیارد دلار بدهی 
خود را بپردازد. به گزارش ایســنا، جلال رشیدی کوچی نماینده مردم مرودشت 
در مجلس شــورای اسلامی در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت: »  حکایت 
اهدای ۲۰۰۰ ماسک! توسط سفیر کره مانند آن گوسفند دزدی است که از مال 
دزدی می بخشــید تا باقی آن حلال شود. شما اگر آرزوی شادی و سلامتی برای 

مردم ایران دارید آن ۷ میلیارد دلار بدهی خود را بپردازید.«

تاکید مظفری بر جدیت بیشتر در اجرای احکام 
دیوان عدالت اداری

رئیــس دیوان عدالت اداری گفت: همه قضات و مدیــران دیوان عدالت اداری 
باید در اجرای احکام دیوان با جدیت بیشــتر و بدون اغماض و ملاحظه شرایط، با 
قاطعیت ورود پیدا کنند. به گزارش ایســنا به نقل از دیوان عدالت اداری، حجت 
الاسلام و المسلمین حکمتعلی مظفری رئیس دیوان عدالت اداری در نطق پیش 
از دستور جلسه هیات عمومی دیوان عدالت اداری، به سفر اخیر استان خوزستان 
و ملاقات مردمی که با حدود سیصد نفر از اهالی استان صورت گرفت، اشاره کرد 
و گفت: بیشــتر اعتراض های مردم در خصوص عدم اجرای احکام دیوان از سوی 
دســتگاه های اجرایی بود. رئیس دیوان عدالت اداری به جدیت و اهتمام بیشتر در 
اجــرای احکام دیوان تاکید کرد و گفت: همه قضات و مدیران دیوان عدالت اداری 
باید در اجرای احکام دیوان با جدیت بیشــتر و بدون اغماض و ملاحظه شرایط، با 
قاطعیت ورود پیدا کنند. وی افزود: حجم زیادی از آرای دیوان عدالت اداری اجرا 
می شود اما به چشــم نمی آید، اما همان تعداد اندکی از آرای دیوان که در اجرای 
آن از ســوی دستگاه های اجرایی مشکل ایجاد می شود موجب نارضایتی مردم از 
دیوان و دستگاه اجرایی مربوطه می شود. مظفری با تاکید بر اینکه قانون برای ثبت 
در تاریخ وضع نشده است بلکه باید اجرا شود، گفت: در صورت عدم اجرای احکام 
دیوان عدالت اداری از سوی دستگاه های اجرایی در حوزه استنکاف کوتاه نیایید اما 
از چارچوب قانون هم خارج نشوید جرا که قانون برای احقاق حق نوشته شده است. 
رئیــس دیوان عدالت اداری در پایان با بیان این که ما در جایگاه عدل قرار داریم و 
خارج از چارچوب قوانین نمی توانیم رای صادر کنیم، افزود: باید به جایگاه حساسی 
که در آن قرار گرفته ایم توجه ویژه داشــته باشیم و با مشورت و خرد جمعی آراء 

صادر شود و تحت تاثیر حواشی، توصیه و سفارش های بیرونی رای صادر نشود.

پاداش فرهنگیان بازنشسته سال ۹۹ 
سریع تر پرداخت شود

نماینده مردم اقلید در مجلس شورای اسلامی گفت: باید هر چه سریعتر پاداش 
فرهنگیانی که عمر خود را در اعتلای تعلیم و تربیت فرزندان این مرز و بوم سپری 
کردند، پرداخت شود. به گزارش ایسنا، مسلم صالحی در تذکری شفاهی در جلسه 
علنی دیروز )ســه شنبه( مجلس شورای اسلامی، ضمن تشکر از دولت به خاطر 
کاهش تورم در مهر ماه نســبت به ماه های گذشته، بیان کرد: یکی از دلایل این 
امر عدم رشد پایه پولی کشور و خلق بی رویه پول بوده است و امیدوارم این روند 
ادامه داشــته باشد و شاهد تثبیت بازار باشــیم. وی در ادامه در تذکری به وزیر 
جهاد کشاورزی در خصوص توزیع کود شیمیایی مورد نیاز کشاورزان اظهار کرد: 
وزارت جهاد به کشــاورزان قول داده که توزیع کود شیمیایی برای کشت پاییزه 
مخصوصا برای گندم بر اســاس تناژ تحویلی کشــاورزان باشد، اما الان که فصل 
کشت است وزارتخانه حرف خود را تغییر داده و توزیع کود شیمیایی را بر اساس 
ســطح زیر کشــت انجام می دهد که به نوعی بی اعتمادی در کشاورزان را ایجاد 
می کند که ممکن اســت از حالا به بعد دیگر گندم نکارند، در صورتی که گندم 
یک کالای استراتژیک است و ممکن است مجبور شویم امروز که آن را به نرخ ۷ 
هزار تومان از کشاورز می خریم در آینده نه چندان دور آن را با قیمت ۱۳ یا ۱۴ 
هزار تومان وارد کنیم. نماینده مردم اقلید با اشاره به موضوع عدم پرداخت پاداش 
فرهنگیان تاکید کرد: هنوز پاداش فرهنگیانی که در سال ۹۹ بازنشسته شده اند 
پرداخت نشده است. تذکرات بسیاری را همکاران ما داده اند اما دولت هیچ ترتیب 
اثری به این موضوع نداده اســت و باید هر چه سریعتر پاداش فرهنگیان که عمر 
خود را در اعتلای تعلیم و تربیت فرزندان این مرز و بوم ســپری کردند، پرداخت 
شــود. صالحی در ادامه خطاب به وزیر بهداشت بیان کرد: تذکرم در رابطه با وارد 
کردن تجهیزات پزشکی اســت، وزارتخانه مربوطه توجیه می کند که محدودیت 
وارد کردن تجهیزات پزشکی از خارج از کشور، توسط مجلس بوده است، بنابراین 
مجلس باید در این موضوع شفاف سازی کند چرا که برخی از کالاهای پزشکی که 
می توانســت با قیمت بسیار ارزان تر وارد شود، اما به بهانه حمایت از تولید داخل 
با قیمت چندین برابر از شــرکت های داخلی خریداری می شود که با این کار به 
نوعی به بهانه حمایت از تولید داخلی، سلامت مردم را به گروگان گرفته ایم و در 
واقع حمایتی از تولید داخلی نیســت، چرا که این محصولات توسط شرکت های 

داخلی مونتاژ می شود.

لزوم توقف چرخه فقر
برای کنترل آسیب های اجتماعی

نماینــده مردم تهــران در مجلس بر لــزوم توقف چرخه فقر بــرای کنترل 
آسیب های اجتماعی تاکید کرد. به گزارش ایسنا، احمد نادری در جلسه قرارگاه 
خدمات اجتماعی گفت: مسئله آسیبهای اجتماعی پیچدگی های خود را دارد؛ ما 
در این حوزه چند تجربه شکست خورده در شهر تهران داریم که باید این تجربیات 
مورد بررســی مجدد و آسیب شناسی قرار بگیرد. وی افزود: جمع آوری معتادان 
متجاهر و کودکان کار تجربیاتی بوده که به نظر ما در تهران موفق نبوده اســت. 
نباید نگاه به این مسائل تنها جمع کردن این افراد باشد چرا که باید در مرحله بعد 
این سوال مطرح شود که با این افراد چه کنیم. به کمپ برده شوند و چه مدت در 
آنجا نگهداری شوند باید مقداری از جنبه اجتماعی به این موضوع نگاه کنیم تا راه 

حل های بهتری اتخاذ شود.

اخبار کوتاه

رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان از صدور دستور 
ویژه قضایی برای ترخیص فوری بیش از ۱۴۰ هزار تن روغن 
خوراکی و۱۲ هزار تن برنج وارداتی دپو شده در بندر شهید 

رجایی بندرعباس خبر داد.
مرکز رسانه قوه قضاییه اعلام کرد: یک روز پس از دستور 
مهــم رئیس قوه قضاییه برای پیگیری نحوه ورود، نگهداری 
وترخیص کالا در گمرکات کشــور وسازمان اموال تملیکی، 
رئیس کل دادگستری اســتان هرمزگان به منظور بررسی 
آخرین وضعیت کالاهای اساسی دپو شده در انبارهای بندر 
شــهید رجایی بندرعباس، به صورت سرزده از این مجتمع 
بندری بازدید و دستورات لازم را جهت تسریع در ترخیص و 

حمل این کالاها به اقصی نقاط کشور صادر کرد.
علــی صالحی در ادامه ضمن حضور در جلســه ســتاد 
پیگیری اجرای سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی استان 

هرمزگان که با حضور مدیران کل دســتگاه های مسئول در 
محل اداره کل بنادر و دریانوردی استان برگزار شد، با اشاره 
به دســتور مهم ریاست محترم قوه قضاییه برای پیگیری و 
نظارت بر نحوه ورود، نگهداری و ترخیص کالا در گمرکات 
کشور و سازمان اموال تملیکی و ضرورت تعیین تکلیف آن ها 
در ســریع ترین زمان ممکن، اظهار داشت: در جریان بازدید 
از بندر شهید رجایی بندرعباس، تصمیمات لازم به منظور 
شتاب بخشی به روند ترخیص کالاهای اساسی اتخاذ شده 
و دستگاه های متولی، مکلف هستند نسبت به بسیج تمامی 
امکانات برای ترخیص فوری اقلام دپو شــده در محوطه و 
انبارهای گمرک و بندر شهید رجایی که متأسفانه برخی از 
آن ها به علت طولانی شدن مدت نگهداری در معرض فساد 
و انقضای تاریخ مصرف قرار گرفته اند، به سرعت اقدام نمایند.
وی با اشــاره به صدور دستور ویژه قضایی برای ترخیص 

محموله ۱6 هــزار تنی برنــج وارداتی در جریــان بازدید 
قبلی خود از بندر شــهید رجایی بندرعباس اظهار داشت: 
خوشــبختانه با همکاری دســتگاه های متولی و رفع موانع 
موجود، این محموله بزرگ برنج وارداتی ترخیص شده است 
و جهت کنترل بازار عرضه این محصول به اقصی نقاط کشور 
ارسال گردیده که بر اســاس گزارش ها، نتایج خوبی را در 
جهت جلوگیری از گرانی و تثبیت قیمت ها به همراه داشته 

است.
رئیس کل دادگستری استان هرمزگان در ادامه با اشاره 
به اهمیت ترخیص و ارسال به موقع اقلام وارداتی و مایحتاج 
عمومی خاطرنشــان کرد: با توجه به نیاز مردم به کالاهای 
اساسی، مشاهده رســوب و نگهداری طولانی مدت و گاهاً 
غیر اســتاندارد آن ها در بنادر و گمــرکات که این حجم از 
ســرمایه ملی را در معرض فساد و تضییع قرار داده است به 

هیچ وجه قابل قبول نیست. علی صالحی با تذکر به مدیران 
مربوطه، از برخورد جدی دستگاه قضایی با هر نوع ترک فعل 
و سهل انگاری در تأمین و ترخیص کالاهای مورد نیاز جامعه 
خبر داد و با صدور دستور ویژه قضایی جهت ترخیص فوری 
محموله های بزرگ موجود در انبارهای بندر شــهید رجایی 
گفت: باید فوراً بیش از ۱۴۰ هزار تن روغن خوراکی و بیش 
از ۱۲ هزار تن برنج دپو شــده در گمرک، ترخیص و پس از 

بارگیری به اقصی نقاط کشور ارسال شوند.
وی در ادامه افزود: با توجه به افزایش حجم حمل یکسره 
محموله های وارد شده به بنادر و نیز کمبود کامیون ها جهت 
حمل این بارها، مقرر شــد در اســرع وقت، اداره کل بنادر 
و دریانوردی با همــکاری اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای نســبت به تأمین نــاوگان حمل و نقل بار از طریق 

فراخوان عمومی اقدام نماید.

رئیس کل دادگستری استان هرمزگان خبر داد

صدور دستور قضایی ترخیص فوری بیش از صد هزار تن روغن و برنج از بندر شهید رجایی


